

(b) if he approves of the draft charter by-laws,

register the articles of association and draft charter by-laws and issue, under his seal of office, a certificate of incorporation to which shall be attached one copy of the articles of association and draft charter by-laws.

Effect of issuance of certificate of incorporation

(5) On and after the date of issuance of a certificate of incorporation, the subscribers to the articles of association to which the certificate relates and such other persons as thereafter from time to time become members of the association constitute a body corporate and politic to be operated on a cooperative basis.

Application for change of corporate status

6. (1) A corporation with or without share capital incorporated by special Act of the Parliament of Canada or pursuant to the *Canada Corporations Act* for any of the objects for which articles of association may be filed under subsection (1) or (2) of section 5 may apply for a certificate of continuation continuing the corporation as an association under this Act if at the time of the application the corporation is carrying on business on a cooperative basis and the application is authorized by a special resolution of the corporation.

Continuation as association

(2) The Minister may issue a certificate of continuation under his seal of office to a corporation that makes application under subsection (1) continuing it as an association to which this Act applies.

Application of this Act and creditors' rights

(3) Subsections (2) and (5) of section 7 apply in respect of corporations with or without share capital the incorporation of which is continued by a certificate of continuation issued under this section.

b) s'il approuve le projet de règlements administratifs homologués,

enregistrer l'acte d'association et le projet des règlements administratifs homologués et délivrer, sous son sceau officiel, un certificat de constitution en corporation auquel doit être attachée une copie de l'acte d'association et du projet de règlements administratifs homologués.

(5) Dès la date de délivrance du certificat de constitution en corporation, les signataires de l'acte d'association auquel a trait le certificat et les autres personnes qui, à l'occasion par la suite, deviennent membres de l'association forment une corporation devant être exploitée selon le principe coopératif.

6. (1) Une corporation constituée avec ou sans capital social par loi spéciale du Parlement du Canada ou en application de la *Loi sur les corporations canadiennes* pour l'un des objets pour lesquels un acte d'association peut être remis en vertu du paragraphe (1) ou du paragraphe (2) de l'article 5, peut demander un certificat de continuation pour maintenir l'existence de la corporation à titre d'association en vertu de la présente loi si, au moment de la demande, la corporation fait des opérations selon le principe coopératif et si la demande est autorisée par une résolution spéciale de la corporation.

(2) Le Ministre peut délivrer à une corporation qui fait une demande en vertu du paragraphe (1) un certificat de continuation, sous son sceau officiel, maintenant son existence à titre d'association à laquelle s'applique la présente loi.

(3) Les paragraphes (2) et (5) de l'article 7 s'appliquent aux corporations avec ou sans capital social dont la constitution en corporation est maintenue au moyen d'un certificat de continuation délivré en vertu du présent article.

Effet de la délivrance du certificat de constitution en corporation

Demande de changement du statut corporatif

Maintien à titre d'association ou de fédération

Application de la présente loi et droits des créanciers